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PROTOKÓŁ  Nr XLIII/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  7 listopada  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 11 radnych) i otworzył obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Jakubowicz Mieczysław 

2) Krawczyk Ilona 

3) Lesiak Edward 

4) Leszcz Waldemar 

5) Mutwil Artur 

6) Przynoga Franciszek 

7) Słomiński Tomasz 

8) Sygnowski Zygmunt 

9) Szymczak Piotr 

10) Mirosław Wdowiak 

11) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Gajda Wiesława 

Jung Alina 

Siudy Krystian 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 

4) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

6) Tomasz Bałuszek – Informatyk UM w Iłowej 

7) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 

     w Iłowej 

9) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

11) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

12) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

13) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

14) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 

15) Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

16) Aldona Slipaczek-Jurek –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

17) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 

18) Zygmunt Krasuski – Przewodniczący Rady Seniorów w Iłowej 

19) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom 

20) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej 

21) Ewa Osłońska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 

22) Łukasz Tymczyszyn – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy Iłowa 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Budowa obiektu rekreacyjnego w 

Czernej” – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 146), 

2) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Przebudowa rekreacyjnego 

obiektu w Koninie Żagańskim” – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 146), 

3) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Termomodernizacja budynku 

socjalno – administracyjnego na stadionie miejskim w Iłowej w systemie zaprojektuj, 

wybuduj” – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 146), 

4) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy, 

5) skargi na działalność Burmistrza Iłowej – referuje Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

(Druk Nr 145 str 11-13), 

6) skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Miejskiego im.”Akademia Małych Zuchów 

w Iłowej – referuje Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 145 str 14-16), 

7) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy 

Iłowa na 2018 rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom 

(Druk Nr 141 str 1-13), 

8) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Iłowa na 2018 

rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk Nr 141 

str 14-23), 

9) udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żaganiu z dnia 11 

października 2017 r. (sygn. Akt PRPa 248.2016) na uchwałę nr 70/5/IX/07 Rady Miejskiej 

w Iłowej z dnia 30 sierpnia 2007 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Iłowa – 

referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 145 str 1 -8) 

10) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Iłowa – referuje Kierownik Referatu Spraw 

Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 145 str 9 -11) 

11) uchwalenia rocznego programu współpracy gminy Iłowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018 – referuje  

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 143), 

12) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – referuje Ewa Gaweł 

– Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji (Druk Nr 142), 
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13) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości – referuje J. Kaniecki, Podinspektor w 

Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 144), 

14) zmian opisu granic stałych okręgów wyborczych w Gminie Iłowa – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 140 str 1-6), 

15) zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania oraz zmiany nazwy i zmiany siedziby 

obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Iłowa – referuje Sekretarz Gminy 

(Druk Nr 140 str 7-12), 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XLIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 27.09.2017  r. do dnia 7.11.2017 r. : 

 10.10. – ogłoszono przetarg nieograniczony dla zadania np. Przebudowa Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w Iłowej wraz z utworzeniem sali multimedialnej – wiedza i magia. 

Ten przetarg dotyczył tylko i wyłącznie prac budowlanych, nie dotyczył wyposażenia 

biblioteki, na to będzie osobne postępowanie. Postępowanie zostało unieważnione ze 

względy na oferty znacznie przekraczające środki zapewnione na ten cel w budżecie. 27.10. 

– ogłoszenie przetargu nieograniczonego dla zadania np. Przebudowa Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Iłowej wraz z utworzeniem sali multimedialnej – wiedza i magia – termin 

otwarcia ofert 13.11.2017r., 

 13.10. – ogłosiliśmy przetarg dla zadania pn. Poprawa infrastruktury edukacji przedszkolnej 

w Gminie Iłowa. Termin składania ofert upłynął wczoraj. Przypomnę Państwu, że jest to 

drugie postępowanie przetargowe na to zadanie. W pierwszym postępowania wpłynęły dwie 

oferty, jedna na kwotę mniej więcej na 5,5 mln zł, a druga 5,7 mln zł. W tym postępowaniu, 

które wczoraj się zakończyło wpłynęły dwie oferty: jedna na kwotę 5mln 396tys. zł, druga 

na kwotę 4mln 840tys. zł. W budżecie mamy kwotę na ten cel około 3 mln 400 tys. zł. W 

związku z tym, że termin realizacji budowy jest w przyszłym roku musimy w ciągu 

miesiąca podjąć decyzję, czy będziemy w stanie zrealizować to zadanie w kwocie, którą 

zaoferował wykonawca, który złożył niższą ofertę, bo jeżeli nie zrealizujemy tej inwestycji 

w roku przyszłym, to już nie będziemy w stanie jej zrealizować. W sytuacji kiedy jeszcze 

nie wiemy jak zakończy się przetarg, który nie został jeszcze ogłoszony na rozbudowę i 

remont szkoły podstawowej w zmienionej wersji (ten przetarg chcemy ogłosić najpóźniej w 

przyszłym tygodniu), w sytuacji kiedy oczekujemy w tej chwili na decyzję Urzędu 

Wojewódzkiego dot. ewentualnego dofinansowania na budowę drogi do Strefy 

Inwestycyjnej, której koszt będzie opiewał na kwotę przekraczającą 6 mln zł, 

dofinansowanie to 50%, czyli 3 mln zł to jest wkład własny Gminy Iłowa. To już tylko same 

te trzy inwestycje jak dobrze liczę to będzie około 16 mln zł, pomijam już te mniejsze: 

biblioteka, termomodernizacja i wspomniane remonty i budowy obiektów rekreacyjnych w 

Czernej i w Koninie Żagańskim. Bo być może znajdziemy się w takiej sytuacji, że będziemy 

musieli decydować, które z tych zadań nie zrealizujemy w 2018 roku. Oczywiście wszyscy 

byśmy chcieli, żeby te inwestycje, na które uzyskaliśmy dofinansowanie mogły być 

zrealizowane, ale w tej chwili nie wiemy jeszcze jak zakończą się przetargi. Jeżeli 

otrzymamy dofinansowanie na budowę drogi do Strefy to nie wiemy jak ten przetarg się 

zakończy.  

http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/67/Przebudowa_Miejskiej_Biblioteki_Publicznej_w_Ilowej_wraz_z_utworzeniem_sali_multimedialnej__E2_80_93_wiedza_i_magia/
http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/67/Przebudowa_Miejskiej_Biblioteki_Publicznej_w_Ilowej_wraz_z_utworzeniem_sali_multimedialnej__E2_80_93_wiedza_i_magia/
http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/67/Przebudowa_Miejskiej_Biblioteki_Publicznej_w_Ilowej_wraz_z_utworzeniem_sali_multimedialnej__E2_80_93_wiedza_i_magia/
http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/67/Przebudowa_Miejskiej_Biblioteki_Publicznej_w_Ilowej_wraz_z_utworzeniem_sali_multimedialnej__E2_80_93_wiedza_i_magia/
http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/66/Poprawa_infrastruktury_edukacji_przedszkolnej_w_Gminie_Ilowa/
http://www.ilowa.info.pl/zamowienia_publiczne/11/66/Poprawa_infrastruktury_edukacji_przedszkolnej_w_Gminie_Ilowa/
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Jeżeli ktoś z Państwa by zapytał mnie, czy jest jeszcze czas na to, żeby ogłosić kolejny 

przetarg na zadanie pn. poprawa infrastruktury edukacji przedszkolnej w Gminie Iłowa, czy 

na budowę przedszkola, to odpowiem, że już czasu nie mamy. Więc tak naprawdę przed 

nami decyzja, czy nas na to stać. Ja dzisiaj Państwu nie odpowiem, ale myślę, że w 

przyszłym tygodniu taką wiedzę będę posiadał. Ta wiedza będzie wynikała z tworzonego 

budżetu na rok 2018, bo na podstawie tylko i wyłącznie takiej informacji będzie można 

stwierdzić, że stać Gminę Iłowa na to, żeby realizować zadanie w postaci budowy 

przedszkola za najniższą kwotę zaproponowaną we wczorajszym przetargu,  

 dwukrotnie tj. 28.09. i 12.10. ogłoszono przetargi nieograniczone dla zadania np. 

Wyposażenie boisk sportowych stadionu miejskiego w Iłowej. Obydwa przetargi zostały 

unieważnione ze względu na oferty znacznie przekraczające środki zapewnione na ten cel w 

budżecie, 

 31.10. po raz trzeci, tym razem w formie zapytania ofertowego podjęto próbę wyłonienia 

wykonawcy dla zadania Wyposażenie boisk sportowych stadionu miejskiego w Iłowej. W 

dniu wczorajszym tj. 6.11. wyłoniony został wykonawca dla tej inwestycji za kwotę 

137 760,00zł. Termin realizacji do 30.11., 

 06.11. rozpoczęto procedurę odbioru końcowego instalacji nawadniania boisk sportowych 

na stadionie miejskim w Iłowej. Trwa weryfikacja złożonej dokumentacji powykonawczej, 

 20.10. wpłynęły wnioski Gminy Wymiarki oraz ZGKiM w Iłowej o zatwierdzenie taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Trwa weryfikacja 

złożonych wniosków wraz z uzasadnieniem, 

 06.11. wystosowano pismo do Starosty Żagańskiego oraz do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w sprawie interpelacji zgłoszonych przez Radnych Rady Miejskiej w Iłowej podczas sesji z 

dnia 27.09., 

 zgłoszono 41 przypadków awarii oświetlenia drogowego, 

 wysłano kolejne wezwania do mieszkańców Konina Żagańskiego dotyczących opróżniania 

zbiornika na nieczystości ciekłe,  

 przyjęto 9 kolejnych zgłoszeń na czip dla psa,  

 wpłynęło 6 wniosków  na wycinkę drzewa, po oględzinach wydano zgodę na usunięcie na 

dz. nr 1002 obręb Iłowa,   Dz. nr 563 obręb Borowe.   Dz. nr 1010/1 obręb Iłowa, dz. nr 381, 

obręb Iłowa.   Dz. nr 46, obręb Czyżówek.   Dz. nr 1087/3 obręb Iłowa, 

 oględziny i spisanie protokołu w sprawie powalonych drzew przez wichurę w pasie drogi 

gminnej nr 101106F na działce nr 956 obręb Iłowa, 

Spis wywrotów  złamania drzew na terenie działki nr ew. 701/1/60 zlokalizowanej na 

terenie Parku Dworskiego w Iłowej.  

Oględziny i spisanie protokołu ze Starostwem w sprawie usunięcia 11 drzew w gat. 

Kasztanowiec zlokalizowanych przy drodze powiatowej nr 1083 F pomiędzy Jankową 

Żagańską a Szczepanowem.  

 wpłynęły sprawozdania za III kwartał podmiotów prowadzących działalność w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

 wydano decyzję na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej  na wykonanie przyłącza 

wodociągowego do nieruchomości położonej na działce nr 347/17 w Czernej, 

  warunki techniczne przyłączenia do sieci kanalizacji deszczowej dla projektowanej 

inwestycji hal magazynowo-produkcyjnych w obrębie Konina Żag., 

 wydano 10 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, 

 3 decyzji o ustalenie warunków zabudowy,  

 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego dla inwestycji gminnych, 
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 wydano decyzję o braku konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko 

dla inwestycji polegającej na budowie  hal produkcyjno-magazynowych wraz z częścią 

socjalno-biurową i niezbędną infrastrukturą towarzyszącą zlokalizowanych w Iłowej na 

działkach ewidencyjnych 341/25, 341/26, 341/28 położonych w obrębie Konin Żagański, 

gmina Iłowa, 

 27.09 pozytywnie zaopiniowałem podział nieruchomości położonej w m. Iłowa, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działki nr 942 i 943, 

 2.10 wydałem decyzję zatwierdzającą podział nieruchomości ozn. działką nr 457 w obrębie 

miasta Iłowa oraz podział nieruchomości ozn. działką nr 32/1 w Czernej, 

 5.10 spotkałem się w Nadleśnictwie Żagań z Waldemarem Babiarz – Nadleśniczym 

Nadleśnictwa Żagań w sprawie omówienia regulacji stanu władania dróg leśnych i 

gminnych. Podczas spotkania określone zostały kierunki działania ze strony Nadleśnictwa i 

Gminy w celu dokonania regulacji dróg, 

 10.10 rozmawiałem z mieszkańcem Czernej na temat jego wątpliwości dot. zamiany działek 

w Czernej związanych z uregulowaniem przebiegu drogi gminnej. Wyjaśniłem mu, że 10 m 

pas drogowy wynika z przepisów i że zostaną dokonane wyceny zamienianych 

nieruchomości i na tej podstawie zostaną ustalone dopłaty,  

 17.10 wpłynęła do tut. Urzędu uchwała Wspólnoty Mieszkaniowej Konin Żagański 32 w 

sprawie podziału i zmiany sposobu użytkowania lokalu usługowego (pomieszczenia 

dawnego ośrodka zdrowia) w Koninie Żagańskim 32 stanowiącego własność Gminy Iłowa. 

Za uchwałą głosowało trzech współwłaścicieli posiadających udział 62%, przeciwko 

uchwale był jeden współwłaściciel posiadający 38% udziału. Zgodnie z art.199 Kodeksu 

Cywilnego do rozporządzania rzeczą wspólną oraz do innych czynności, które przekraczają 

zakres zwykłego zarządu, potrzebna jest zgoda wszystkich współwłaścicieli. W braku takiej 

zgody współwłaściciele, których udziały wynoszą co najmniej połowę, mogą żądać 

rozstrzygnięcia przez sąd, który orzeknie mając na względzie cel zamierzonej czynności 

oraz interesy wszystkich współwłaścicieli. W związku z tą sytuacją na wystąpienie do sądu 

o rozstrzygnięcie planowanego zamierzenia potrzebna jest zgoda współwłaścicieli, którzy 

głosowali za uchwałą o wyrażenie zgody,   

 12.10 podejmując zarządzenie wyznaczyłem do dzierżawy na cele rolne  grunt ozn. działką nr 

105/1 w m. Klików gm. Iłowa. W dniu 6 listopada została podpisana umowa dzierżawy, 

 12.10 odpowiedziano na pismo w sprawie wydzierżawienie gruntu stanowiącego część działki 

nr 332/4 w m. Jankowa Żagańska gm. Iłowa. W tej sprawie wpłynęły dwa wnioski i ich 

rozpatrzenie nastąpi po wykreśleniu wpisanego do ewidencji gruntów zarządcy „Lubuskiego 

Przedsiębiorstwa Ceramiki Budowlanej w likwidacji z siedzibą ul. Ceramików 35, 68-130 

Gozdnica”. Wysłano w tej sprawie wniosek do Starostwa Powiatowego w Żaganiu, 

 13.10 spotkałem się z przedstawicielem Firmy EasyPack z Krakowa  w celu omówienia miejsca 

ustawienia paczkomatu w Iłowej. Wskazano miejsce przy GCKiS w granicach działki gminnej. 

Po spotkaniu w dniu 26 października wpłynął wniosek o wynajem gruntu pod ten cel,  

 17.10 podpisałem umowę notarialną dot. sprzedaży lokalu mieszkalnego w Iłowej przy ul. 

Kolejowej 9/1 oraz warunkową umowę sprzedaży nieruchomości składającej się z działek nr 

341/26, 341/25, 641/6, 341/28 i 641/7 położonych w m. Konin Żagański. W stosunku do 

działek w Koninie Żagańskim Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna w Legnicy posiada 

prawo pierwokupu. O fakcie spisania umowy notarialnej LSSE została powiadomiona 

odrębnym pismem. Na odpowiedź ma 30 dni,  

 18.10 wydając postanowienie pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału 

nieruchomości położonej w Iłowej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki nr 78/2 i 

nr 80/6,  

 20.10 z wynikiem pozytywnym odbyły się przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 

działek nr 233/4,233/5,233/6,233/7,233/8 i 233/18 wydzielonych z dawnego boiska przy ul. 

Żagańskiej. Łączna kwota netto uzyskana w przetargach to 169 970 zł, 
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 11.10 zgłoszono w Zarządzie Dróg Powiatowych w Żaganiu zapadnięcie jezdni na ul. 

Żaków pomiędzy stawami a Szkółką Pudełek oraz wyrwę w asfalcie pomiędzy Iłowa, a 

autostradą, 

 11.10 przekazałem do ZGKiM zlecenie transportu pospółki żwirowej i mieszkanki 

bazaltowej do Czernej w celu naprawy gruntowych dróg gminnych. Prace zostaną 

wykonane przez pracowników będących w dyspozycji Sołtysa Czernej, 

 13.10 pracownicy ZGKiM przestawili znak z numeracją budynków w Czyżówku (3,3D,5), 

 25.10 wystąpiłem do Starostwa Powiatowego w Żaganiu o usytuowanie przystanków w m. 

Żaganiec i Wilkowisko przy drodze powiatowej dla potrzeb przewozów szkolnych, 

 Wojewoda Lubuski pozytywnie zareagował na apel Gminy Iłowa, Miasta Gozdnicy, Gminy 

Wymiarki oraz Gminy Przewóz i wszczął procedurę związaną z ulokowaniem Zespołu 

Ratownictwa Medycznego w Iłowej. To nie znaczy oczywiście, że podjęte zostały już 

decyzje, ale wystąpił z oficjalnym zapytaniem do 105 Szpitala Kresowego z Przychodnią, 

czy 105 Szpital jest w stanie zapewnić obsadę kadrową dla takiego Zespołu Ratownictwa 

Medycznego w Iłowej. 105 Szpital odpowiedział, że jest w stanie taką obsadę kadrową 

zapewnić, jednocześnie powołał się na rozmowę ze mną, że jesteśmy też w stanie zapewnić 

lokalizacje dla tego Zespołu. Jutro Dyrektor Pogotowia Ratunkowego pan Ryszard Smyk 

będzie wizytował nasze miasto w celu sprawdzenia, gdzie ewentualnie Zespół Ratownictwa 

Medycznego mógłby być zlokalizowany w Iłowej, 

 w dniu 26.10.2017 została podpisana umowa o przyznaniu pomocy  na zadanie pn.  

Przebudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Iłowa oraz budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Iłowa realizowane w ramach operacji typu 

„Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z 

tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 

inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego PROW na lata 2014-

2020. Koszty zadania wynoszą : 

-  budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Iłowa : 

Koszty całkowite  3 555 933,80 zł,    dofinansowanie 1 839 544,00  zł,    

-  Przebudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Iłowa : 

Koszty całkowite 49 200,00 zł,   dofinansowanie 25 452,00 zł, 

 24 października br. w Iłowej, po raz pierwszy, obradowała nowo wybrana Młodzieżowa 

Rada Gminy. Młodzi Radni:  

Maja Chodorska, Miriam Haczkiewicz, Patryk Hansdorfer, Klaudia Klisowska, Łukasz 

Tymczyszyn, Ewelina Klujew, Emilia Radło oraz Aleksandra Groszek, wybrani zostali w 

wyborach, które odbyły się 6 października 2017 roku w Iłowej, 

 12 października br., dowódca 34. Brygady Kawalerii Pancernej pułkownik dypl. Dariusz 

Lewandowski zaprosił do brygady przedstawicieli samorządów: Iłowej, Żagania, Żar, 

Nowej Soli, Powiatu Żagańskiego, Żarskiego i Nowosolskiego, a także instytucji 

współpracujących z żagańską brygadą, aby podpisać porozumienie o współpracy. 

Współpraca samorządów oraz instytucji z wojskiem ma opierać się na wspólnych 

działaniach na rzecz obronności państwa. Podpisanie porozumienia wskazuje także na 

potrzebę budowania więzi żołnierzy zawodowych ze środowiskiem cywilnym. W zeszłym 

roku w Iłowej odbyły się ćwiczenia SERVAL-16, ćwiczenie z wojskami 34. Brygady 

Kawalerii Pancernej polegało na wypracowaniu procedur dotyczących ewakuacji ludności w 

przypadku zagrożenia konfliktem zbrojnym. Była to pierwsza tego typu sytuacja, w której 

ćwiczenia wojskowe wyszły poza teren poligonu i odbyły się w Iłowej, 

 tegoroczne święto Terenowych Organów Administracji Wojskowej obyło się  

w Iłowej. Gospodarzami uroczystości, która po raz pierwszy zorganizowana została na 

terenie naszej gminy, byli:  Wojewódzki Sztab Wojskowy i jego dowódca płk Grzegorz 

Dyrka oraz Wojskowa Komenda Uzupełnień w Żaganiu i jej dowódca płk Dariusz 

Kląskała.  
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 w związku z tym, że pan Władysław Kozłowski złożył rezygnację z funkcji Sołtysa wsi 

Czyżówek zostały rozpisane przedterminowe wybory na dzień 24 listopada 2017 r. zgłosił 

się jeden kandydat pani Alicja Jundt, 

 Informacja dotycząca złożonych projektów w ramach Programu Współpracy INTERREG V 

A Brandenburgia – Polska 2014-2020 w ramach celu „Europejska Współpraca Terytorialna“ 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego (EFRR) 

1. "Iłowa i Janschwalde w obiektywie" 

Celem głównym projektu jest wspólna promocja Gminy Iłowa oraz Gminy Janschwalde 

poprzez przeprowadzenie konkursu fotograficznego. W ramach realizacji działania 

zorganizowany będzie konkurs fotograficzny dla wszystkich mieszkańców Euregionu 

Sprewa - Nysa - Bóbr. Konkurs swoją tematyką będzie obejmował Gminę Iłowa oraz 

Gminę Jaschwalde.  W celu podsumowania konkursu wydany zostanie album będący 

kompilacją najciekawszych prac. Będzie on wizytówką i formą promocji obu gmin.  

Projekt realizowany będzie w okresie 01.01.2018 -30.06.2018r. 

wydatki ogółem 14 101,95 EURO. 

2. "Transgraniczna promocja Gminy Iłowa i Gminy Janschwalde" 

Celem głównym projektu jest wspólna promocja Gminy Iłowa oraz Gminy Janschwalde 

prowadząca do większej identyfikacji gmin w regionie przygranicznym poprzez organizację 

konferencji o zasięgu wojewódzkim. Konferencja będzie służyła zwiększeniu wiedzy 

dotyczącej znaczenia promocji gmin  w regionie przygranicznym. Przygotowana zostanie 

wspólnie z partnerem z Niemiec, który zapewni prelegenta ze strony niemieckiej.  Na 

konferencję zaproszone zostaną gminy zainteresowane promocją w regionie 

przygranicznym. Przedstawione zostaną wspólne doświadczenia prowadzące do wspólnej 

realizacji przedsięwzięć o charterze transgranicznym. W ramach przygotowania konferencji 

wydane zostaną wspólne gadżety promocyjne dla Gminy Iłowa i Gminy Jaschwalde 

Wykonane zostaną również dwie tablice promocyjne Gminy Iłowa oraz Gminy Jaschwalde 

oraz ścianka promocyjna Gminy Iłowa.  

Projekt realizowany będzie w okresie 01.01.2018 -30.06.2018r. 

wydatki ogółem 15 811,65 EURO. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Iłowej. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił analizę oświadczeń majątkowych 

złożonych Burmistrzowi Iłowej do dnia 30 kwietnia 2017 r. 

Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – zapoznał z analizą oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Iłowej za 2016 rok 

oraz z analizą oświadczeń majątkowych Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu dotyczącą 

radnych Rady Miejskiej w Iłowej oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy i osób 

funkcyjnych urzędu, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu dot. kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Iłowej i Wojewody Lubuskiego.  

Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych Zespołu Szkół w Iłowej za rok 

szkolny 2016/2017. 

W roku szkolnym 2016/2017 uczęszczało  511 uczniów, których uczyło 50 nauczycieli.  

W tym dyrektor,  dwóch zastępców dyrektora, dwóch pedagogów, logopeda, dwóch bibliotekarzy, 

czterech wychowawców świetlicy szkolnej.  

Uczniom zorganizowano   koła zainteresowań między innymi  zajęcia rozwijające kompetencje 

uczniów,  zajęcia wyrównujące wiedzę, dodatkowe zajęcia świetlicowe. 

http://interregva-bb-pl.eu/pl/
http://interregva-bb-pl.eu/pl/
http://interregva-bb-pl.eu/pl/
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Uczniowie szkoły brali udział w licznych konkursach między innymi przedmiotowych na szczeblu 

rejonowym i wojewódzkim. 10 osób ze Szkoły Podstawowej zakwalifikowało się do etapu 

rejonowego, jedna uczennica  ze Szkoły Podstawowej została finalistką etapu wojewódzkiego  

konkursu przedmiotowego z historii i społeczeństwa . W Ogólnopolskim Konkursie 

Matematycznym „OLIMPUS” 3 osoby ze Szkoły Podstawowej zdobyły czołowe miejsca, natomiast 

w Międzynarodowym Konkursie Matematycznym „Kangur” wyróżnienie otrzymały 4 osoby z 

Gimnazjum. Sześcioro gimnazjalistów zostało finalistami konkursu przedmiotowego z historii, 

geografii, chemii, języka polskiego, wiedzy o sztuce – plastyka oraz czworo laureatami. 

Uczniowie uczestniczyli również w konkursach religijnych, recytatorskich i sportowych. Uczennica 

z Gimnazjum została  wyróżniona w wojewódzkim konkursie literackim Związki Sybiraków i ODN 

„Moja szkoła życia” oraz uczennica również z Gimnazjum uzyskała wyróżnienie indywidualne 

podczas Wojewódzkiej Gali Teatralnej PRO ARTE. 

Szkoła  realizowała szkolny projekt „Razem” i „O 5 więcej”. Klasy drugie gimnazjum prowadziły 

projekty edukacyjne. Realizowane były również projekty unijne ze środków Polsko- Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży wraz ze Szkołą Podstawową  z Niemiec w Daubitz.  

Jeden z projektów nazywał się„ Zdrowo i w formie przez cały rok”. 

Szkoła była uczestnikami kampanii „Szkoła bez przemocy”, „Zachowaj trzeźwy umysł”, „Nie pal 

przy mnie, proszę”. Gimnazjum brało udział w Ogólnopolskim programie „Lepsza szkoła”. Przy 

gimnazjum działa Szkolny klub wolontariatu. Za działalność szkoła otrzymała certyfikat. 

W szkole realizowany był program adaptacyjny w klasach I i IV.  

Egzaminy gimnazjalne: 

Średni wynik szkoły- 63,31 

Średni wynik powiatu – 54,52 

Średni wynik województwa- 57,12 

Średni wynik okręgu – 57,27 

Średni wynik kraju – 59,00 

W zakresie nadzoru pedagogicznego 

1) Zrealizowano ewaluację wewnętrzną, której przedmiotem było kształtowanie postaw i 

respektowanie norm społecznych. Wyniki ewaluacji zostały przedstawione radzie pedagogicznej po 

zakończeniu rocznych zajęć dydaktyczno-wychowawczych. 

2) Kontrola przestrzegania przepisów prawa oświatowego i statutowego przez nauczycieli 

  Programy wychowawcze i programy profilaktyki dostosowano do wymogów rozporządzenia. 

  Uwzględniono zmiany podyktowane nowymi rozporządzeniami. 

Między innymi dostosowano Indywidualny Program Edukacyjno – Terapeutyczny dla uczniów z 

orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego do wymogów określonych w rozporządzeniu. 

Nauczyciele i wychowawcy klas w oparciu o wcześniejszą diagnozę w zakresie przeciwdziałania 

narkomanii  wykorzystywali  aktywne metody pracy np. prezentacja multimedialna, artykuły w 

gazetkach szkolnych, przygotowanie mini formy teatralnej 

Dokonano oceny poprawności  planowania projektu edukacyjnego dla uczniów gimnazjum zgodnie 

z procedurą.  

Na uwagę zasługują prezentowane przez uczniów projekty. Widać samodzielność i zaangażowanie 

uczniów oraz ich opiekunów i rodziców.  

Zastępcy dyrektora raz w miesiącu dokonywali kontroli zapisów tematów lekcji i frekwencji w 

dziennikach lekcyjnych. (papierowy i elektroniczny).  Protokoły zebrań z rodzicami są do wglądu u 

wychowawców. 

Zwolnienia uczniów z obowiązkowych zajęć wychowania fizycznego lub ćwiczeń fizycznych  

dokonywano zgodnie z przyjętym obiegiem dokumentacji zwolnień przyjętym w szkole.  

Zdarzyło się 9 wypadków. Z czego na lekcjach w- f 8. W związku z tym wszystkie podjęte 

czynności były zgodnie z rozporządzeniem MEN w sprawie bezpieczeństwa i higieny w 

publicznych i niepublicznych placówkach oświaty. 
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Wspomagano nauczycieli w realizacji ich zadań. W szczególności przez: 

I. Diagnozowanie potrzeb rady pedagogicznej za pomocą 

 rozmowy z nauczycielami; 

 burzy mózgów: 

o tworzenia wysp tematów szkoleń wynikających z potrzeb nauczycieli, 

o wybieranie przez nauczycieli gotowych tematów ze wskazanej grupy tematów 

szkoleń 

II. Organizowanie szkoleń i narad – dotyczących nowości w prawie oświatowym: 

III. Motywowanie do doskonalenia i rozwoju zawodowego 

Nauczyciele brali udział w kursach, szkoleniach, seminariach, warsztatach metodycznych, 

konferencjach również odbywały się samokształceniowe spotkania rady pedagogicznej (zespołów 

przedmiotowych, zespołów międzyprzedmiotowych). 

Harmonogram obserwacji zajęć w roku szkolnym 2016/2017 

Celem obserwacji było sprawdzenie prawidłowości prowadzenia dokumentacji przebiegu 

nauczania, realizacji  podstawy programowej, wykorzystanie pomocy dydaktycznych i 

multimedialnych, ocena aktywności uczniów na zajęciach, rozwijanie umiejętności czytelniczych. 

W omawianym roku szkolnym dokonano 15 obserwacji,  trzem osobom wystawiono ocenę pracy.  

Zajęcia obserwowane prowadzone były prawidłowo.   

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pani Maria Żołnowska – Radna 

Panie Burmistrzu, czy rozmawiał pan z panem Dyrektorem Muzeum Obozów Jenieckich w Żaganiu 

w sprawie ewentualnego przeniesienia postumentu spod budynku obecnego przedszkola i 

umieszczenia go w jakimś innym miejscu dogodnym, może właśnie na skwerze przy ul. Pułaskiego. 

Pan Artur Mutwil – Radny 

Panie Burmistrzu, czy my jesteśmy już właścicielami gruntów, które mają być przeznaczone na 

drogę do Strefy? Trwa tam w tej chwili wycinka drewna, czy to drewno jest nasze, czy poprzednich 

właścicieli? Czy to drewno było brane pod uwagę przy wycenie tych działek?  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

1) Panie Burmistrzu 5 października Orkan Ksawery przewrócił od 9 do 11 dębów na drodze 

Borowe – Iłowa, przy czym część dębów 3 czy 4 spadły na jezdnię, a reszta na pole. 

Natomiast Orkan Grzegorz przewrócił 6 drzew, wyrywając te drzewa uszkodził w sześciu 

miejscach asfalt. Podobno droga na Kowalice wygląda jeszcze gorzej, ponieważ te drzewa 

moim zdaniem stwarzają realne niebezpieczeństwo dla kierowców stąd mój wniosek, żeby 

te drzewa wyciąć. Ja zdaję sobie sprawę, że droga Borowe – Iłowa jest wojewódzka. 

2) Trwa remont Pl. Wolności, kamienie zostały przeniesione na plac targowy. Plac targowy w 

tym momencie został rozjeżdżony przez ciężarówki. Cały środek placu targowego to jest 

jedna wielka kałuża, jedno wielkie błoto, osoby handlujące nie miały możliwości rozłożyć 

swoich stoisk, kilka osób musiało zrezygnować z handlu, stąd prośba o wyrównanie i 

utwardzenie tego placu. 

3) Na cmentarzu są wyznaczone dęby do prac kosmetycznych, prace kosmetyczne przy 

podcinaniu tych dębów zostały przerwane, mam pytanie kiedy zostaną wznowione i kiedy 

zostaną zakończone.  
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4) Przy wjeździe do ZGKiM po lewej stronie jest składowisko drzewa, moim zdaniem nie 

wygląda to ładnie, czy byłaby szansa to drzewo gdzieś przenieść, bo jest na wprost bramy 

wjazdowej. Uważam, że nie jest to najładniejszy widok. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Panie Burmistrzu, na prośbę mieszkańców ul. Batorego wnioskuję do pana jeżeli jest to 

oczywiście możliwe o ustawienie znaku zakazu parkowania z tabliczką informacyjną „nie 

dotyczy mieszkańców ul. Batorego” po prawej stronie patrząc od ul. Żagańskiej. Z tego co 

wiem również mieszkańcy zgłaszali się do Urzędu w tej sprawie dlatego bardzo bym prosił 

o rozpatrzenie tej sprawy. 

2) Pomiędzy garażami a nowymi blokami przy ul. Hutniczej bardzo często zagrożenie stwarza 

pies wychodzący zza ogrodzenia. Parę razy pogryzł dzieci idące do szkoły, które tamtędy 

przechodzą. Rodzice i mieszkańcy zgłaszali ten problem na Policję, jednak do tej pory nie 

ma żadnego rozwiązania dlatego proszę pana Burmistrza, że może wpłynie na Komendanta 

Komisariatu Policji w Iłowej, żeby tą sprawę rozstrzygnąć. 

3) W związku z nagminnym wypalaniem liści w tym roku jak i w latach poprzednich na prośbę 

mieszkańców wnioskuję do pana Burmistrza, żeby umieścić taką informację na stronie 

internetowej miasta o zakazie palenia liści i innych odpadów, o możliwości zdawania liści 

do PSZOK oraz o tym, że mieszkańcy mogą składać skargi na takie zdarzenia do Policji w 

Iłowej. 

4) Swego czasu na sesjach była poruszana sprawa przejścia dla pieszych przy „Biedronce”. 

Proszę o informację na jakim etapie jest sprawa tego przejścia. 

Pan Artur Mutwil – Radny 

Proszę panie Burmistrzu jeżeli jest taka możliwość, żeby zmotywować Starostwo do załatania dziur 

na odcinku ul. Ogrodowa – Żaków, szczególnie ten odcinek od krzyża do obwodnicy na Konin. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny 

Panie Burmistrzu ja w kwestii chodnika, który łączy ul. Żagańską z ul. Zaułek Rybacki. Chodnik 

nie został dokończony i chciałbym, żeby w jakiś sposób zmusić kogoś do zrobienia tego. 

Pan Zygmunt Krasuski – Przewodniczący Rady Seniorów   

Mieliśmy dwa spotkania z panem Przewodniczącym Rady i z panem Burmistrzem i chciałbym się 

zapytać, czy nasza sprawa posunęła się cokolwiek do przodu w kwestii budowy wiaty na stadionie. 

Prosiliśmy, miało być kolejne spotkanie, miała przyjść jakaś liczba radnych, ale ani jeden radny nie 

przyszedł, tylko był pan Przewodniczący Rady i pan Burmistrz.  

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1)   podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Budowa obiektu 

rekreacyjnego w Czernej” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że uchwała jest wywołana w tym 

celu, aby można było dalej w tym roku prowadzić procedurę przetargową i nie zamykało to drogi 

do tego działania w 2017 roku, natomiast wiadomo, że realizacja przypadnie na 2018 rok i w 

związku z powyższym wydatki w 2017 roku ulegają zmniejszeniu w uchwale budżetowej na 2017 

rok, które dotyczą tego zadania. Źródła finansowania przedmiotowego zadania w 2018 roku są takie 

same jak dotychczas przewidziane w uchwale budżetowej 2017 roku.  
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

2) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Przebudowa rekreacyjnego 

obiektu w Koninie Żagańskim” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że podobnie jak poprzedni 

projekt uchwały ten projekt również ma na celu nie hamowanie prac przetargowych w 2017 roku, o 

ile zostaną wyłonieni wykonawcy będzie można podpisać umowy i zobowiązania, natomiast 

realizacja zobowiązań finansowych byłaby w 2018 roku i w związku z powyższym wydatki w 2017 

roku ulegają zmniejszeniu w uchwale budżetowej na 2017 rok, które dotyczą tego zadania.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Termomodernizacja 

budynku socjalno – administracyjnego na stadionie miejskim w Iłowej w systemie 

zaprojektuj, wybuduj” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że jest to trzecia uchwała tego 

typu z tym, że zadanie to było zaplanowane w ramach dofinansowania z kredytu, środków 

własnych i w ramach środków Regionalnego programu Operacyjnego Lubuskie 2020. W związku z 

powyższym nie ma tu mowy o pożyczce tylko o dofinansowaniu w ramach Regionalnego programu 

Operacyjnego Lubuskie 2020.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4)   zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zmniejszenie planu wydatków 

w dziale 010  rozdział 01041§§  6058, 6059 o łączną kwotę 300.000  zł  dotyczy przebudowy 

rekreacyjnego obiektu w Koninie Żagańskim o kwotę 120.000 zł i budowy obiektu  rekreacyjnego  

w Czernej o kwotę 180.000 zł. 

Powyższym zmniejszeniom towarzyszy zmniejszenie przychodów z tytułu:     

 -pożyczek na wyprzedzające finansowanie o kwotę 190.890 zł w tym na obiekt w Koninie 

Żagańskim w kwocie 76.356 zł, na obiekt w Czernej w kwocie 114.534zł, 

-kredytu komercyjnego w kwocie 59.000 zł w tym na obiekt w Koninie Żagańskim w kwocie 

29.000 zł, na obiekt w Czernej 30.000 zł. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 010 rozdział 01041 o kwotę 34.706 zł dotyczy: 
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- modernizacji ul. Pułaskiego o kwotę o kwotę 19.000 zł z przeznaczeniem na  

wykonanie nawodnienia terenów zielonych 11.000 zł i rozbiórkę wiaty przystankowej 8.000 zł, 

- modernizacji Pl. Wolności o kwotę 15.706 zł z przeznaczeniem na budowę odwodnienia (ogółem 

odwodnienie Pl. Wolności zostaje zwiększone o kwotę 45.510 zł z tym, że kwota 29.804 zł zostaje 

przesunięta z zadania dotyczącego modernizacji ul. Batorego, w tej samej klasyfikacji budżetowej).  

Zwiększenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 674.178 zł dotyczy 

odszkodowań ustalonego w drodze decyzji Starosty Żagańskiego za działki na realizację inwestycji 

drogowej obejmującej budowę drogi łączącej drogę gminną z drogą wojewódzką na terenie gminy 

Iłowa. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 710 rozdział 71012 § 4300 o kwotę 2.200 zł dotyczy prac 

związanych z podziałami geodezyjnymi. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75085§ 4010 o kwotę 6.002  zł dotyczy 

zwiększenia planu CUW w Iłowej w związku z przejęciem obsługi księgowej od Biblioteki 

Miejskiej w Iłowej. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 801 rozdział 80104 § 3020 o kwotę 17.071 zł dotyczy 

zmniejszenia w planie wydatków Przedszkola Miejskiego w Iłowej na odprawach emerytalnych.  

W związku z informacją otrzymaną od Dyrektora Szkoły Podstawowej w Iłowej, która uwzględnia 

przewidywane wykonanie funduszu płac z pochodnymi do końca 2017 roku plan wydatków Szkoły 

Podstawowej w Iłowej zostaje zmniejszony o kwotę 20.000 zł w tym rozdział: 

-80110 o kwotę   4.045 zł, 

-80113 o kwotę   1.800 zł, 

-80148 o kwotę   1.803 zł, 

-85401 o kwotę 12.352 zł.  

Zwiększenie planu dochodów w dziale 756 rozdział 75618 § 0480 z tytułu wpływów z opłat za 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych o kwotę 680 zł wiąże się ze zwiększeniem planu 

wydatków w dziale 851 rozdział 85154 § 4210 również o kwotę 680 zł z przeznaczeniem na zakup 

artykułów biurowych.  

W związku ze zgłoszeniem wolnych środków przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

zostaje zmniejszony plan wydatków OPS w Iłowej o kwotę 169.000 zł w tym w rozdziałach:  

- 85202 o kwotę 30.000 zł (w związku ze zgonami podopiecznych w DPS), 

- 85213 o kwotę 3.000 zł (w związku z otrzymaną dotacją), 

- 85215 o kwotę 23.000 zł  (w związku ze zmniejszeniem ilości świadczeń), 

 -85216 o kwotę 83.000 zł (w związku z otrzymaną dotacją), 

 -85230 o kwotę 10.000 zł (w związku ze zmniejszeniem wkładu własnego Gminy w  programie w 

zakresie dożywiania), 

 -85395 o kwotę 20.000 zł (plan programu Aktywizacja społeczno - zawodowa w Gminie Iłowa- 

program nie został podjęty do realizacji w 2017 roku). 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 854 rozdział 85415 § 3240 o kwotę 11.676 zł dotyczy 

zmniejszenia planu wydatków na stypendia dla uczniów, po zapewnieniu udziału własnego w 

przedmiotowych wydatkach. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90001 § 6050 o kwotę 12.300 zł dotyczy 

wykonania analizy efektywności kosztowej w ramach inwestycji pn. „Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Iłowa oraz przebudowa stacji uzdatniania wody w 

miejscowości Iłowa”. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 o kwotę 75.000 zł dotyczy 

zadania pn. „ Opracowanie dokumentacji technicznej oraz budowa oświetlenia w Strefie 

Aktywności Gospodarczej – etap I”. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90095§ 6050 o kwotę 8.000 zł dotyczy 

wykonania programu funkcjonalno użytkowego dla zadania pn. „ Rozwój usług lokalnych dla 

ludności wiejskiej poprzez budowę targowiska miejskiego w Iłowej”. 
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Zmniejszenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92116 § 2480 o kwotę 10.252 zł dotyczy 

zmniejszenia dotacji podmiotowej dla Biblioteki Miejskiej w Iłowej w związku z przekazaniem 

obsługi księgowej do CUW w Iłowej. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 926  rozdział 92601 §§ 6050, 6057,6059 na łączną kwotę 

516.350 zł dotyczy projektu pn. „Termomodernizacja budynku socjalno – administracyjnego na 

stadionie miejskim w Iłowej w systemie zaprojektuj, wybuduj”. 

Przedmiotowemu zmniejszeniu towarzyszy zmniejszenie planu dochodów w dziale 926 rozdział 

92601 § 6257 o kwotę 214.858 zł oraz zmniejszenie przychodów z tytułu kredytu w kwocie 

231.000 zł. 

W ramach zgłoszonych wniosków przez Sołectwa zostają wprowadzone zmiany w ramach 

Funduszy Sołeckich tj.: 

w dziale 010 rozdział 01008 § 4170 – zmniejszenie o kwotę 148 zł FS Czyżówek, 

w dziale 900 rozdział 90004 § 4170 – zmniejszenie o kwotę 1.349 zł w tym: FS Wilkowisko -1.000 

zł i FS Czyżówek – 349 zł, 

w dziale 900 rozdział 90004 § 4210 – zmniejszenie o kwotę 2.355 zł w tym: FS 

Czyżówek 651 zł, FS Jankowa 400 zł , FS Borowe 1.304 zł, 

w dziale 921 rozdział 92105 § 4170 zmniejszenie o kwotę 500 zł FS Borowe, 

w dziale 921 rozdział 92109 § 6050 zmniejszenie o kwotę 4.150 zł FS Wilkowiska, 

w dziale 926 rozdział 92601 § 4170 zmniejszenie o kwotę 1.495 zł FS Jankowa, 

w dziale 600 rozdział 60016 § 4210 zwiększenie o kwotę 20 zł FS Borowe, 

w dziale 900 rozdział 90095 § 4210 zwiększenie o kwotę 319 zł FS Borowe, 

w dziale 900 rozdział 90095 § 4300 zwiększenie o kwotę 465 zł FS Borowe, 

w dziale 921 rozdział 92105 § 4210 zwiększenie o kwotę 1.148 zł FS Czyżówek, 

w dziale 921rozdział 92109 § 4210 zwiększenie o kwotę 2.895 zł w tym: FS Jankowa 1.895 zł, FS 

Borowe 1.000 zł, 

w dziale 926 rozdział 92695 § 6050 zwiększenie o kwotę 5.150 zł FS Wilkowisko. 

Istotna zmiana w planie dochodów to zmniejszenie planu dochodów w dziale 756 rozdział 75621 § 

0020 wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych o kwotę 74.341 zł. 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów zostaje zmniejszony o kwotę 276.459 zł natomiast  

plan wydatków zostaje  zmniejszony o kwotę 231.283zł zł różnica pomiędzy zmniejszeniem planu 

dochodów i zmniejszeniem planu wydatków równa się kwocie 45.176 zł, która znajduje swoje 

finansowanie w zwiększeniu przychodów o kwotę 45.176 zł, na którą składa się zmniejszenie 

przychodów z tytułu pożyczek na wyprzedzające finansowanie o kwotę 190.890 zł oraz 

zmniejszenie kredytów komercyjnych o kwotę 290.000 zł  i zwiększenie przychodów z tytułu  

zwiększenia kwoty wolnych środki jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych o kwotę 526.066 zł 

wprowadzanych do budżetu. 

Pan Edward Lesiak – mam pytanie natury logicznej „rozwój usług lokalnych dla ludności 

wiejskiej poprzez budowę targowiska miejskiego w Iłowej”, ja bym to zrozumiał gdyby to 

targowisko budowało się np. w Koninie albo w Jankowej lub w innej wsi, natomiast nie rozumiem 

tego stwierdzenia, że jest to „rozwój usług lokalnych dla ludności wiejskiej poprzez budowę 

targowiska miejskiego”.  

Mam również pytanie o te 20 tys. zł, które na wniosek pani dyrektor szkoły zmniejszamy a dzisiaj 

słyszymy o piśmie Związków Zawodowych Nauczycieli z Żagania, które  mówi o czymś innym. 

Dlatego nie rozumiem teraz korelacji. Te informacje się nie zgadzają dlatego pytam. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – ja już nie wnikam ile pani dyrektor jeszcze 

potrzebuje środków w ty roku. Jeśli pani dyrektor pisze, że tyle potrzebuje, to ja tyle zostawiam. Z 

tego co wiem jeżeli są jakieś podwyżki dawane, to są od nowego roku, a nie wstecznie od stycznia. 

Trudno jest mi w tej chwili powiedzieć jakie są tam wynagrodzenia generalnie, bo nie patrzyłam tak 

szczegółowo na kalkulacje wynagrodzeń. Patrzyłam na większe rzeczy jak np. budowa placu 

zabaw, ale trzeba się liczyć z tym, że jeżeli w tej chwili byłyby jakieś podwyżki, to już 

automatycznie w budżet 2018 roku one już wchodzą.  
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Ja nie jestem przeciwna wiadomo, że wynagrodzenia są niskie, ale pisząc w ten sposób, że nastąpiło 

duże obciążenie w związku z łączeniem szkół, likwidacją etatów, u nas tego nie było. 

Pan Artur Mutwil – ale to nie świadczy o tym, że nie mamy docenić tych ludzi. Wchodzimy do 

szkół, wchodzimy na halę zawsze jest czysto, wszystko pięknie posprzątane.  

Pan Edward Lesiak – na jakiej podstawie były planowane przychody podatku od osób prawnych, 

że aż takie małe wykonanie jest, czy ktoś został zlikwidowany? Bo jeżeli planowane było 82 tys. zł 

a przychód jest 3 tys. zł. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – proszę pana były lata, że było 110 tys. zł, były 

lata, że było 85 tys. zł, w tamtym roku było zachwianie i w tym roku znowu jest zachwianie. Nie 

wiem być może firma inwestuje, jeżeli ma duże koszty, to nie ma dochodów. Nie musi być, że ktoś 

został zlikwidowany. Jeżeli inwestuje nie wykazuje dochodu i nie płaci podatku.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o targowisko tytuł tego projektu nie może być 

inny, bo targowisko jest w mieście, więc „rozwój usług lokalnych dla ludności wiejskiej poprzez 

budowę targowiska miejskiego w Iłowej”.  

Pan Franciszek Przynoga – w projekcie uchwały rzuca się w oczy duża kwota odszkodowań dla 

Starostwa w Żaganiu ponad 600 tys. zł … 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to nie jest dla Starostwa, to jest na mocy decyzji Starosty. 

Pan Franciszek Przynoga – ale chciałbym się dowiedzieć, czy były prowadzone rozmowy, 

negocjacje, żeby tą kwotę zmniejszyć, bo moim zdaniem Starostwo powinno bardziej przychylnym 

okiem patrzeć na gminę, żeby mogła się rozwijać, czym była spowodowana ta kwota. Ja rozumiem, 

że być  może jakieś wyliczenia za metr, czy inne, ale jak to po prostu było, dlaczego taka wysoka 

kwota. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w momencie kiedy Starostwo wydało decyzję na mocy 

„spec” ustawy, zezwolenie na realizację inwestycji drogowych to już było za późno na jakiekolwiek 

negocjacje, ponieważ złożyliśmy odwołanie do Wojewody, taką mieliśmy możliwą ścieżkę. 

Wojewoda podtrzymał decyzję Starosty i zaskarżyliśmy tą decyzję do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. W tej chwili mamy taką informację, że część naszych zaskarżeń Sąd 

uwzględnił, a część nie. Taka tylko jest możliwość prawna wrócenia ewentualnie do stanu przed 

podjęcia decyzji,  jeżeli Sąd jednoznacznie wyda Wyrok, w którym nakaże uchylenie do 

ponownego rozpatrzenia. Czekamy w tej chwili na Wyrok Sądu.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5) skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – poinformowała, że Komisja 

Rewizyjna w celu rozpatrzenia zasadności skargi na działalność Burmistrza Iłowej spotkała się 

dwukrotnie. 

1. 17.10.2017 roku w Przedszkolu Miejskim w Iłowej przy ul. Kolejowej 11 w obecności Pani 

Ewy Osłońskiej i Iwony Kaniewskiej. 

2. 19.10.2017 roku w Urzędzie Miejskim w Iłowej przy ul. Żeromskiego 27 w obecności Pana 

Burmistrza i Kierownika Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych. 

Decyzję o przerwie w funkcjonowaniu Przedszkola Miejskiego w lipcu i sierpniu podjął Burmistrz 

Iłowej na wniosek pani Dyrektor Iwony Kaniewskiej wyrażony podczas spotkania w dniu 

05.06.2017 r. – w załączeniu do protokołu pismo Burmistrza do Pani Iwony Kaniewskiej z dnia 

07.06.2017 r. Przerwa w funkcjonowaniu przedszkola wynika z konieczności przeniesienia siedziby 

przedszkola do innego budynku w związku z planowaną inwestycją polegającą na budowie nowego 

przedszkola. 
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Informacja o przeniesieniu przedszkola do innej lokalizacji oraz o przerwie w jego funkcjonowaniu 

wywieszona została na kartkach przed salami zajęciowymi w przedszkolu miejskim przy ul 

Żagańskiej 40 w miesiącu czerwcu. W treści tej informacji jednoznacznie informowano o przerwie 

w funkcjonowaniu przedszkola w miesiącu lipcu i sierpniu oraz o nowej lokalizacji przedszkola od 

1 września – tj. przy ul. Kolejowej 11. Skarżący wiedział zatem o przerwie w funkcjonowaniu 

przedszkola oraz o jego nowej lokalizacji – w treści skargi wspomina o informacjach 

wywieszanych przed salami zajęciowymi. 

Na powyższy okres nie wskazano innego przedszkola publicznego – nie wskazano z racji takiej, że 

na terenie miasta i gminy Iłowa nie funkcjonuje inne przedszkole publiczne. Ponadto zgodnie ze 

statutem przedszkola miejskiego: „zasady i tryb funkcjonowania przedszkola w okresie wakacji, 

ferii i sobót pracujących ustala Burmistrz  Iłowej na wniosek Dyrektora, uwzględniając potrzeby 

rodziców”. Rodzice wiedząc o przerwie w funkcjonowaniu nie zgłaszali dodatkowych uwag, w 

związku z tym Burmistrz nie przedsięwziął żadnych dodatkowych kroków. 

Nie zostało zorganizowane żadne spotkanie z rodzicami, do dzisiaj (tj. 25.08.2017 r.) nie ma żadnej 

oficjalnej informacji o nowej lokalizacji przedszkola –  treść zarzutów ze skargi Pana Woźniaka – 

informacja na kartkach przed salami zawierała wskazanie nowej lokalizacji przedszkola, Pan 

Woźniak spotkał się z Panią Dyrektor Iwona Kaniewską w celu wyjaśnienia przerwy w 

funkcjonowaniu w okresie lipiec, sierpień oraz nowej lokalizacji od 1 września.  

Ponadto Burmistrz podczas festynu z okazji Dnia Dziecka na początku czerwca informował w 

swoim przemówieniu o przenoszeniu przedszkola do innej lokalizacji oraz o przerwie w 

funkcjonowaniu podczas wakacji. 

Zarzut niewykonywania podstawowego zadania własnego gminy jakim jest zapewnienie 

wychowania przedszkolnego – obowiązek taki mają tylko dzieci w wieku 6 lat, na terenie gminy 

brak jest innego przedszkola publicznego – zatem Dyrekcja Przedszkola go nie wskazała. 

Zarzut przeniesienia przedszkola do budynku, który z informacji Pana Woźniaka nie spełnia 

przepisów dotyczących bezpiecznych i higienicznych warunków nauki i pracy oraz spraw 

technicznych dotyczących funkcjonowania budynku przeznaczonego na przedszkole, nie będzie 

można stworzyć tam takich warunków pobytu w przedszkolu, które zapewnią dzieciom 

bezpieczeństwo – w opinii jednogłośnej członków Komisji Rewizyjnej zarzut bezpodstawny.  

Świadczą o tym następujące dokumenty: 

1. Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu opiniuje pozytywnie pod względem wymagań 

higieniczno-sanitarnych budynek przy ul. Kolejowej 11 z zastrzeżeniami: 

a) dostosowanie pomieszczeń i wyposażenia, zapewnienie ciągów komunikacyjnych – 

wymóg zrealizowano, 

b) doprowadzenie do należytego stanu sanitarno-technicznego lamperii w szatni – 

przemalowano lamperie na nowo, 

c) doprowadzenie do należytego stanu sanitarno-technicznego posadzki w korytarzu przed 

szatnią – czas wykonania do końca 2017 r. 

2. Protokół nr 15/2017 z okresowej kontroli przewodów kominowych z dnia 24.04.2017 r. 

termin kolejnego badania technicznego 20.04.2018 r., przeglądu dokonał inspektor J. 

Stępień – wynik kontroli pozytywny. 

3. Protokół z dnia 29.08.2017 r. – przeprowadzenie kontroli stanu zewnętrznego budynku i 

placu zabaw przedszkole – przeglądu dokonali Pani Ewa Osłońska, Iwona Kaniewska oraz 

mgr Jacek Matuszyk – główny specjalista ds. bezpieczeństwa i higieny pracy – wynik 

kontroli pozytywny. 

4. Protokół nr 5/K/2017 z dnia 12.05.2017 r. wydany przez „Zakład usług techniczno-

budowlanych – Władysław Wierzbicki”, we wnioskach końcowych protokołu: „budynek 

znajduje się w odpowiednim stanie technicznym, zapewniającym jego bezpieczne 

użytkowanie”. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej po wnikliwym przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego 

jednogłośnie uznają skargę skarżącego za bezzasadną. 
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Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Miejskiego im.”Akademia Małych 

Zuchów w Iłowej 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – poinformowała, że Komisja 

Rewizyjna w celu rozpatrzenia zasadności skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Miejskiego 

im. „Akademia Małych Zuchów” w Iłowej spotkała się dwukrotnie. Przeanalizowane zostały 

wszystkie zarzuty i wobec wcześniejszych wyjaśnień dotyczących skargi na działalność Burmistrza 

Iłowej Komisja Rewizyjna wnosi o uznanie skargi za bezzasadną. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy 

Iłowa na 2018 rok  

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – 

poinformowała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji. Jednym 

z podstawowych zadań wynikających z polityki społecznej prowadzonej w Gminie Iłowa jest 

monitorowanie dynamiki problemów alkoholowych, podejmowanie konkretnych działań służących 

ich rozwiązywaniu oraz minimalizowanie już zaistniałych negatywnych skutków szkodliwego picia 

alkoholu. 

Podstawę prawną do przeprowadzania działań z zakresu rozwiązywania problemów alkoholowych 

na terenie Gminy Iłowa stanowi ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. W programie zawarta jest diagnoza używania napojów alkoholowych przez 

mieszkańców województwa lubuskiego oraz diagnoza sytuacji dotycząca problemów alkoholowych 

na terenie gminy Iłowa. Program uwzględnia zasoby umożliwiające prowadzenie działalności 

profilaktycznej i naprawczej. Określa cele i zadania programu.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

8) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Iłowa na 2018 

rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – na wstępie 

poprosiła o wprowadzenie autopoprawki w podstawie prawnej poprzez dopisanie w przytoczonej 

ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii po poz. 783 wyrazów i poz. 1458.   

Poinformowała, że Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii zawiera analizę skali zjawiska 

narkomanii w Gminie Iłowa, diagnozę problemów narkomanii oraz cele programu. Pani 

Pełnomocnik poprosiła, żeby w dziale IV. Zasoby umożliwiające prowadzenie działalności 

profilaktycznej i naprawczej wykreślić Zespół Szkół w Iłowej i wpisać Szkoła Podstawowa im. 

Lotników Alianckich w Iłowej.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

9) udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żaganiu z dnia 11 

października 2017 r. (sygn. Akt PRPa 248.2016) na uchwałę nr 70/5/IX/07 Rady 

Miejskiej w Iłowej z dnia 30 sierpnia 2007 r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie gminy Iłowa  
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Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – Prokurator 

Rejonowy w Żaganiu zaskarżył w całości uchwałę Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 2007r. nr 

70/5/IX/07 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Iłowa. 

Skarga prokuratora jest uzasadniona, a w związku z powyższym zasadne jest jej uwzględnienie.  

Zgodnie z treścią art. 90f pkt 1 ustawy o systemie oświaty „Rada gminy uchwala regulamin 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy, kierując się celami pomocy materialnej o charakterze socjalnym, w którym określa w 

szczególności sposób ustalania wysokości stypendium szkolnego w zależności od sytuacji 

materialnej uczniów i ich rodzin oraz innych okoliczności, o których mowa w art. 90d ust. 1.”.   

Ustawodawca wprowadzając do w/w przepisu zwrot „w zależności od sytuacji materialnej” 

zobowiązał radę gminy do różnicowania sposobu ustalania wysokości stypendium od sytuacji 

majątkowej zainteresowanych. W związku z powyższym zaniechanie zróżnicowania 

zainteresowanych ze względu na w/w kryterium jest naruszeniem art. 90f pkt 1 w/w ustawy, a tym 

samym zarzut prokuratora jest słuszny. 

Tak samo zasadny jest zarzut wskazany w pkt b skargi. W akcie prawa miejscowego nie powtarza 

się co do zasady przepisów ustawy, z której upoważnienie do wydania uchwały wynika. 

Nieprawidłowe jest również powtarzanie przepisów zawartych w innych aktach powszechnie 

obowiązujących. Jedyną nieścisłością wynikającą z w/w zarzutu Prokuratora jest powołanie się na § 

135, 137 i 143 rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 20 czerwca 2002r. w sprawie Zasad 

techniki prawodawczej, w sytuacji gdy w przedmiotowym przypadku zarzucenie naruszenia § 118 

w/w rozporządzenia byłoby bardziej odpowiednie niż § 137 Rozporządzenia. Nie zmienia to jednak 

faktu, że również w tym zakresie skarga jest uzasadniona. 

Zarzut wskazany pod lit. c skargi również zasługuje na uwzględnienie. Rada Gminy nie ma 

kompetencji do ograniczania środków na podstawie, których strona w postępowaniu 

administracyjnym może dowodzić swoich twierdzeń. 

Zarzut naruszenia art. 90e ust. 1 w zw. z art. 90f pkt 4 ustawy o systemie oświaty także jest w pełni 

uzasadniony. 

Biorąc pod uwagę fakt, że bez zaskarżonych przepisów uchwała nie mogłaby istnieć w systemie 

prawa albowiem stanowią one jej integralną część wniosek o stwierdzenie nieważności uchwały w 

całości jest uzasadniony.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

10) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Iłowa 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – poprosiła o 

wprowadzenie autopoprawki w podstawie prawnej poprzez dopisanie w przytoczonej ustawie o 

systemie oświaty po poz. 1943 dodanie przecinka i dopisanie wyrazów 1954,1985 i 2169 oraz z 

2017 r. poz. 60, 949 i 1292). Niniejszy projekt uchwały został  opracowany jako nowy regulamin 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy Iłowa, w związku ze skargą Prokuratora Rejonowego w Żaganiu na uchwałę Rady Miejskiej 

w Iłowej z dnia 25 lipca 2007 roku nr 70/5/IX/07 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Iłowa. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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11) uchwalenia rocznego programu współpracy gminy Iłowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – w pierwszej 

kolejności poprosiła o dopisanie w podstawie prawnej w przywołanej ustawie o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie po poz. 573 wyrazów i 1909.  

W rozdziale 8. Tworzenie i przebieg konsultacji programu w § 15. 3. W wyniku przeprowadzonych 

konsultacji proszę uzupełnić zapis o wynik konsultacji i napisać, że od 24 października 2017 r. do 7 

listopada 2017 r. nie wpłynęły żadne uwagi.  

Niniejszy projekt uchwały został opracowany jako program współpracy na rok 2018 i powstał na 

bazie programu obowiązującego obecnie. Projekt ten należy traktować jako dokument wyjściowy 

do dalszych prac nad jego treścią. Na szczególną uwagę zasługuje rozdział 5 uchwały zawierający 

wykaz priorytetowych zadań publicznych, które będą mogły być przekazane do realizacji 

organizacjom pozarządowym. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

12) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – projekt uchwały był 

szczegółowo omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Zaproponowane stawki podatku od 

środków transportowych na rok 2018 ulegają zmianie  w stosunku do roku 2017 w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku 2017 w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedzającego i zostały 

zaokrąglone w górę do pełnych złotych. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 31.10.2017 r. – 7.11.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

13)  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – w dniu 16 stycznia 

2017 r. zostało spisane porozumienie pomiędzy Gminą Iłowa, a osobą fizyczną- właścicielem 

działki 32/2 (przed podziałem geodezyjnym 32/1, mające na celu uregulowanie przebiegu drogi 

znajdującej się na jego działce wykorzystywanej jako droga o statusie drogi publicznej. W 

porozumieniu określono, że w zamian za przekazanie części swojej działki, właściciel - osoba 

fizyczna otrzyma od Gminy Iłowa część działki nr 449 (obecnie działka nr 449/2). W tym celu 

dokonano podziału geodezyjnego na podstawie decyzji Burmistrza Iłowej nr 3/2017 o ustaleniu 

lokalizacji inwestycji celu publicznego. W budżecie Gminy Iłowa na ten cel przewidziano kwotę 35 

600 zł. Kwota ta obejmuje koszty wykonania podziałów geodezyjnych, wycen, dopłat oraz koszty 

notarialne i sądowe. Zgodnie z art. 15 ust. ustawy o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości 

stanowiące własność jednostek samorządu terytorialnego mogą być przedmiotem zamiany na 

nieruchomości stanowiące własność osób fizycznych lub osób prawnych. W przypadku nierównej 

wartości nieruchomości zamienianych stosuje się dopłaty, których wysokość jest równa różnicy 

zamienianych nieruchomości.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 



19 

 

 

 

14)  zmian opisu granic stałych okręgów wyborczych w Gminie Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Przewodniczący Państwowej Komisji Wyborczej za 

pośrednictwem Komisarzy Wyborczych zwrócił się do wszystkich samorządów o podjęcie prac nad 

zmianą opisu granic obwodów i okręgów wyborczych na terenie danej gminy. Pismo to było 

spowodowane tym, że w wielu gminach musiały nastąpić zmiany nazwy ulic (w naszym przypadku 

akurat nie) oraz nastąpiły zmiany nazewnictwa szkół i lokalizacji obwodów głosowania. W związku 

z tym po przeanalizowaniu wszystkich materiałów, w naszej gminie w okresie tym doszło u nas 

kilka ulic i musimy uzupełnić tymi ulicami okręgi wyborcze. W naszym wypadku zmiana będzie 

dotyczyła okręgu wyborczego nr 2, gdzie dopiszemy nową ulicę Skwer Zesłańców Sybiru. Od razu 

wyjaśniam, ponieważ na Komisji Rewizyjnej była podnoszona sprawa dlaczego jest Skwer 

Zesłańców Sybiru, a nie ma Skweru Św. Jana Pawła II. Tutaj wyjaśnienie jest takie, że Skwer 

Zesłańców Sybiru jest zlokalizowany na drodze publicznej, natomiast Skwer Św. Jana Pawła II jest 

na terenie, który nie jest droga publiczną. W okręgu wyborczym nr 4 dopisujemy ulicę Słoneczną, 

w okręgu wyborczym nr 6 dopisujemy ulice: Azaliową, Spacerową i Wypoczynkową oraz w opisie 

granic tego okręgu było, że w skład tego okręgu wchodzą nieruchomości położone przy ulicy 

Poniatowskiego nr 8-18, ale w związku z tym, że na tej ulicy został nadany numer powyżej 18 

zmieniamy tutaj zapis na Poniatowskiego od nr 8, ponieważ tam jeszcze jest możliwość nadania 

kolejnych numerów. W okręgu nr 8 dopisujemy nową ulicę gen. J. H. Dąbrowskiego. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – nie rozumiem, do okręgu wyborczego nr 2 dodajemy nową ulicę. 

Wydawało mi się, że to jest ulica jest Pułaskiego, a nie Skwer Zesłańców Sybiru. 

Pan Roman Andzel – w drodze uchwały fragmentowi tej drogi nadano nazwę Skwer Zesłańców 

Sybiru, czyli na tej samej działce leży zarówno ulica Pułaskiego jak i Skwer Zesłańców Sybiru. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – nie ma zasadności dodawania nowej ulicy w momencie kiedy to 

jest Pułaskiego i przy Skwerze Zesłańców Sybiru nie ma żadnego budynku.  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM – według ewidencji jest to droga publiczna, Skwer 

leży na ulicy Pułaskiego.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – jeżeli jest taki przepis to nie dyskutuję, ale nie rozumiem 

zasadności. 

Pan Franciszek Przynoga – tak jak Sekretarz wspomniał na Komisji Rewizyjnej dyskutowaliśmy 

na temat projektu tej uchwały, szczególnie ust. 1. § 1. Dlatego też jeszcze przed sesją Sekretarz 

wyjaśniał, że ten pas zieleni, który jest w środku również jest ulicą Pułaskiego, ale ja nie jestem 

przekonany tak jak radny Jakubowicz, ponieważ my podejmowaliśmy uchwałę odnośnie Skweru 

Zesłańców Sybiru położonego przy ulicy Pułaskiego. Moim zdaniem Skwer nie jest ulicą i nie 

może być tak, żeby ulica była w ulicy. No jak może być ulica w ulicy? Skwer to jest 

niezabudowany teren na terenie miejscowości spełniający funkcje rekreacyjne, najczęściej są to 

tereny zielone z trawnikami, klombami, krzewami itp. Dlatego ja też nie zgadzałem się z tą opinią, 

że to jest ulica, ponieważ to jest Skwer.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w dniu wczorajszym również 

uczestniczyłem w tej dyskusji i wszyscy zgadzaliśmy się, że mało logiczne to tłumaczenie jest, ale 

w naszym przypadku kiedy podejmujemy jakiś akt prawny najistotniejsze jest to, żeby to było 

zgodne z przepisami. Pan Sekretarz wczoraj obiecał, że skonsultuje to i wyjaśni, żeby uchwała była 

podjęta zgodnie z przepisami, żeby nikt nam jej nie uchylił. Natomiast co do logiki tak ogólnej, 

powszechnie rozumianej to wszyscy się zgadzają, że jest to pomieszanie pojęć. Panie Sekretarzu 

bardzo proszę jeszcze o wyjaśnienie. 

Pan Roman Andzel – dzisiaj rano dzwoniłem do pana Blonkowskiego Dyrektora Delegatury w 

Zielonej Górze, który powiedział, że niezależnie, czy teren jest zabudowany, czy nie jeżeli uchwała 

nadającą nazwę  jest podjęta na podstawie art.18. ust.2 pkt 13 to należy ją ująć w opisie granic.  
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – może być taka sytuacja, że nadamy za chwilę nazwę ulicy do 

Strefy Inwestycyjnej przy, której nic nie będzie wybudowane i tą ulicę z tą nazwą będziemy musieli 

włączyć do okręgu wyborczego, bo jest nazwa, jest ulica, jest skwer, jest plac. Nazwy tych miejsc 

nadawane są na mocy tej ustawy, o której powiedział Sekretarz.  

Pan Franciszek Przynoga – mam pytanie do pana Sekretarza, czy nie popełniono błędu przy 

projekcie uchwały odnośnie nadania nazwy Skwer Zesłańców Sybiru powołując się na pkt 13, czy 

nie można było wtedy zastosować innego punktu? 

Pan Roman Andzel – jeżeli to jest droga to musi być art. 18 pkt 13, natomiast został popełniony 

błąd przy Skwerze Św. Jana Pawła II i to będziemy kiedyś korygować, ponieważ tam posłużono się 

podstawą prawną jak dla dróg, natomiast to nie była droga.  

Pan Franciszek Przynoga – podsumowując, to jest dziwne, że na ulicy Pułaskiego jest nowa ulica 

Skwer Zesłańców Sybiru.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – to jest nielogiczne, ale nie dyskutuję z przepisami. 

Pan Roman Andzel – na jednej nieruchomości jest zarówno Skwer jak i ulica Pułaskiego, więc to 

nie jest tak, że na ulicy jest Skwer. W części tej nieruchomości jest Skwer, a w części ulica.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 9 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 2 (M. Jakubowicz, Fr. Przynoga) 

 

15) zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania oraz zmiany nazwy i zmiany siedziby 

obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy –   tutaj jest podobna sytuacja, te wszystkie ulice, o 

których mówiliśmy poprzednio przy okręgach wyborczych musimy teraz odpowiednio przypisać do 

obwodów głosowania. Jeśli chodzi o obwód głosowania nr 1 w opisie granic obwodu dodajemy 

Skwer Zesłańców Sybiru oraz jeśli chodzi o siedzibę komisji wyborczej nadaliśmy nazwę w 

którymś momencie Hali widowiskowo – sportowej, a więc zmieniamy i jako siedzibę obwodowej 

komisji wyborczej nazwę z Hali sportowej na Halę widowiskowo – sportową „Piast”. Jeśli chodzi o 

obwód głosowania nr 2 w obwodzie tym dopisujemy ulice: Azaliową, Słoneczną, Spacerową i 

Wypoczynkową oraz zmieniamy zapis z Poniatowskiego nr 8-18 na zapis Poniatowskiego od nr 8.   

W obwodzie głosowania nr 3 w opisie granic obwodu dodajemy nową ulicę gen. J. H. 

Dąbrowskiego. W obwodzie głosowania nr 6 zmienia się siedziba obwodowej komisji wyborczej ze 

Szkoły Podstawowej w Szczepanowie na nową siedzibę Świetlica Wiejska w Szczepanowie. 

Jeszcze jest coś co może wzbudzić Państwa kontrowersje, to jest siedziba obwodu głosowania nr 4, 

tam dalej zostaje Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich ulica Kolejowej 11, to jest na 

dzisiaj mylące. Można byłoby nazwę już dzisiaj zmienić na przedszkole, bo na pewno to trzeba 

będzie zrobić jeśli tam nadal będzie przedszkole, ale na dzisiaj jeszcze nie wiemy, być może 

budowa nowego przedszkola się skończy i tam już nie będzie przedszkola. Z tą zmianą ja bym 

jeszcze poczekał. Na dzisiaj póki co budynek przy ulicy Kolejowej 11 jest trwałym zarządzie 

szkoły, jest jedynie użyczony dla Przedszkola Miejskiego w Iłowej. Z formalnego punktu widzenia 

ta nieruchomość jest dalej w trwałym zarządzie Szkoły Podstawowej w Iłowej.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 9 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 2 (M. Jakubowicz, Fr. Przynoga) 
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Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie przeniesienia postumentu, który jest zlokalizowany 

na działce Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej rozmawiałem z panem 

Dyrektorem Muzeum Obozów Jenieckich, który wyraził zgodę, zobowiązał się też, że poinformuje 

o tym fakcie Brytyjczyków. Powiedział też, że chciałby uczestniczyć w podejmowaniu decyzji 

związanej z lokalizacją postumentu. Rzeczywiście ulica Pułaskiego ze Skwerem Zesłańców Sybiru 

jest dobrym miejscem, żeby obelisk upamiętniający historyczne wydarzenie związane z ewakuacją 

obozu umieścić właśnie tutaj. Myślę, że jest teraz sporo miejsca, ponieważ będzie sporo terenów 

zielonych na ulicy Pułaskiego, nie wszystkie uda nam się w ramach tej inwestycji zagospodarować, 

ale jak inwestycja się skończy wtedy będzie nam łatwiej zdecydować. Czyli mówimy o przyszłym 

roku.  

Jeśli chodzi o zapytania radnego Artura Mutwila –  w decyzji, którą wydało  Starostwo zgodnie z 

obowiązującym prawem, w decyzji zezwalającej na realizację tej drogi wycena tego drzewa została 

również uwzględniona. Od tej wyceny nieruchomości została odjęta wycena drzewa i my mamy 

wypłacić Nadleśnictwu tą pomniejszoną już kwotę, bo w tej chwili to Nadleśnictwo wycina drzewa 

te powyżej 20 roku życia. Te drzewa, które mają mniej niż 20 lat wycinała Gmina i te drzewa, które 

mają mniej niż 20 lat również Gmina oddała Nadleśnictwu Żagań. Tak więc Nadleśnictwo drzewo 

zabiera zgodnie z decyzją, my nie mamy na to wpływu. Jeżeli nieruchomość razem z drzewami 

była wyceniana na 50 zł za metr, to od tej wyceny została odjęta wycena drzewa 20 zł, zostało 30 

zł, które musimy zapłacić Nadleśnictwu. To była cena rynkowa, wyceny dokonywał rzeczoznawca, 

a rzeczoznawca jest osobą zaufania publicznego, więc nie ma podstaw do kwestionowania tej 

wyceny.  

Pierwsza interpelacja radnego Mieczysława Jakubowicza dotyczyła również drzew, konkretnie 

dębów przy drodze Nr 300 w kierunku m. Borowe. Ja nie wiem, czy to jest realne, żeby uzyskać 

pozwolenie na wycinkę tych drzew, czy w ogóle Starostwo taką decyzję mogłoby wydać.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – panie Burmistrzu pytanie było, spróbujmy, ponieważ jeżeli w 

przeciągu miesiąca pada 17 drzew ja naprawdę jako kierowca jestem zaniepokojony o stan tej 

drogi. Mało tego tak jak mówiłem jest 6 wyrw, one są oznakowane słupkami od miesiąca. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – może zlecić badanie tych drzew, 

bo to byłaby podstawa do wycinki. Jeżeli by się okazało, że one w środku są puste i przy 

silniejszych wiatrach zagrażają, to można byłoby się wtedy na czymś oprzeć.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – panie Burmistrzu Orkan Ksawery wywrócił 11 drzew, ale 

jednocześnie nadwyrężył, bo poprzedni nie był taki silny, ale Ksawery nadwerężył drzewa i  

Grzesiek przewrócił 6 kolejnych. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wystąpimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich w pasie drogi w 

której te drzewa rosną z wnioskiem o zrobienie analizy stanu tych drzew rosnących przy drodze Nr 

300. 

Pan Zygmunt Sygnowski – panie Burmistrzu ja uważam, że drzewa trzeba podciąć, a nie wyciąć i 

będzie mniej kłopotu. Ta podcinka, która się co roku odbywa jest kosmetyczna, a łamią się drzewa 

wtedy kiedy są duże gałęzie. Uważam, że należy podciąć odpowiednio i nie trzeba wycinki robić. 
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Pan Mieczysław Jakubowicz – akurat podcinka nie rozwiąże problemów kierowców. Proszę 

zwrócić uwagę, że te drzewa rosną tuż przy asfalcie, dwa tiry mają problem, żeby się minąć, nie 

mówię o rowerzystach, nie mówię o innych samochodach.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – już nie wspominając o tym ile osób tam straciło życie, albo 

wypadkom uległo.  

Pan Zygmunt Sygnowski – w ten sposób tego nie rozwiążemy. Uważam, że wycinka jest 

nierealna.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa jeśli chodzi o te wyrwy, które powstały po 

wywrotach w kierunku Kowalic, to te wyrwy będziemy uzupełniali. 

Jeśli chodzi o plac targowy i jego wyrównanie tak się złożyło, że tam jest takie podłoże. Będziemy 

to oczywiście wyrównywać, mamy na to środki. Teraz nie możemy tam wejść, bo jest mokro.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – ciężarówki to zrobiły, te ciężarówki, które woziły kamień.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – znam sytuację, mnie też informowano o tym w poniedziałek 

rano. Porozmawiam z wykonawcą Placu Wolności, żeby w ramach współpracy pomógł nam 

wyrównać ten teren. 

Jeśli chodzi o prace kosmetyczne na cmentarzu proszę o odpowiedź pana kierownika ZGKiM. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– wszystkie prace pielęgnacyjne drzew zarówno podcinanie gałęzi jak i wycinka tych drzew są 

finansowane z opłat cmentarnych. W tym roku niestety nie ma już na to środków, decyzja na 

wycinkę pozostałych oznaczonych drzew, na które mamy pozwolenie na wycinkę ważna jest do 

końca 2018 roku. Myślę, że wytniemy te drzewa z tym, że już w tej chwili wszystkie wycinki 

całych drzew jak i podcinanie gałęzi jest tylko możliwe przy użyciu specjalistycznego sprzętu.  

Odnośnie placu przed budynkiem ZGKiM i złożonego tam drewna, proszę Państwa robi się dużo 

prac na terenie miasta i przy każdej inwestycji prowadzona jest wycinka drzew, oprócz tego na plac 

przy ZGKiM zwożone są materiały rozbiórkowe w postaci kostki brukowej. Nam też to 

przeszkadza i będziemy się zastanawiać gdzie składować drewno, które w dalszym ciągu będziemy 

uzyskiwać z prac pielęgnacyjnych. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Burmistrzu ja już dosyć 

dawno temu zgłaszałem pewien pomysł do przeanalizowania, żeby wykorzystać to drewno na takie 

ławy m.in. pod wiatę, o której mówiliśmy wcześniej. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, ale pan mówił o takim zdrowym drzewie, a tam w 

większości są korzenie po wywrotach, po usunięciu drzew, które stwarzają widok bałaganu. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale były też tam takie długie i 

grube, czy one się nie nadają? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – one się nadają. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– tam jest kilka takich, które można wykorzystać. 

Pan Tomasz Słomiński – nawet na stadionie jest pień taki, który można wykorzystać powiedzmy 

na wiatę. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, przy tej scenie przy boisku treningowym, może być pod 

wiatę.  

Kolejna interpelacja radnego Franciszka Przynogi dotyczyła zakazu zatrzymywania się osób nie 

mieszkających przy ul. Batorego. Mieszkańcy nie byli z tym u mnie, to ja byłem z tym u 

mieszkańców i rozmawiałem z nimi.  
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Zrobimy projekt organizacji ruchu, ja mówiłem Państwu, że mamy taki pomysł związany z 

wprowadzeniem ruchu jednokierunkowego na ul. Batorego do ul. Kościuszki. Rozmawiałem też z 

mieszkańcami o tym, mieszkańcy ul. Batorego są za, ale ci, którzy nie mieszkają na ul. Batorego, a 

korzystają z ul. Batorego nie do końca. Też stan ul. Kościuszki jest niestety kiepski, bo ja mówię o 

takim ruchu, który spowodowałby ruch od kościoła do ul. Kościuszki i wtedy ewentualnie w prawo 

lub w lewo od ul. Kościuszki na ul. Pułaskiego lub na Plac Wolności, ale ten stan nawierzchni ul. 

Kościuszki jest po prostu bardzo zły. Zastanowimy się jeszcze nad tym. Natomiast jeśli chodzi o 

zakaz zatrzymywania z tabliczką nie dotyczy mieszkańców, to jest jak najbardziej słuszne 

rozwiązanie i myślę, że spróbujemy wprowadzić może od nowego roku, bo musimy przygotować 

projekt organizacji ruchu.  

Kolejna interpelacja dotyczy biegającego psa na ul. Hutniczej, spróbujemy się tym zająć panie 

radny, najpierw ustalimy właściciela tego psa, poinformujemy go jakie są konsekwencje tego, że 

pies stwarza niebezpieczną sytuację i zobaczymy co właściciel zrobi.  

Pan Franciszek Przynoga – ja wnioskowałem, żeby w tej sprawie wystąpić do Komendanta 

Policji, bo wiadomo czyj to jest pies, a Policja nic nie robi. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – dlatego zaproponowałem, że my się tym zajmiemy. 

Jeśli chodzi o informację dotyczącą zakazu wypalania liści, to taką informację na stronie 

internetowej zamieścimy oraz, że mieszkańcy mogą zgłaszać taki fakt na Policji napiszemy.  

Jeśli chodzi o dwie ostatnie interpelacje dotyczące drogi Nr 296 – pierwsza interpelacja pana 

radnego Franciszka Przynogi dotyczyła przejścia dla pieszych przy „Biedronce”, a kolejna 

interpelacja radnego Tomasza Słomińskiego dotyczyła niedokończonego chodnika i połączenia 

chodnika z chodnikiem Zaułek Rybacki. Obie te sprawy jak już Państwa informowałem na sesjach 

jeszcze w ubiegłym roku były sygnalizowane na jednej z pierwszych Rad Budowy Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich. Zarząd Dróg Wojewódzkich w protokole z Rady Budowy zobowiązał się, że to 

przejście będzie i ten chodnik zostanie zakończony. Co do chodnika, to rzeczywiście dokończenie 

tego chodnika było poza opracowaniem realizowanej inwestycji. Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 

mógł tego wpisać do realizowanej inwestycji, więc zrobił zapytanie ofertowe w pierwszej 

kolejności do firmy, która realizowała inwestycję. Firma złożyła ofertę na 50 tys. zł, w związku z 

tym Zarząd Dróg Wojewódzkich wysłał ofertę do lokalnych powiatowych wykonawców tego typu 

inwestycji i nie otrzymał żadnej informacji zwrotnej. Później telefonował do tych firm i uzyskał 

informację, że nie są zainteresowani tak małą robotą za pieniądze, które oferuje Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. To jest efekt tego co się w tej chwili dzieje na rynku budowlanym. Taką informację 

uzyskałem z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Oczywiście oni mają na to środki i chcą to zrobić pod 

warunkiem, że znajdą wykonawcę za te pieniądze, które mają. Z przejściem dla pieszych jest o tyle 

trudniej, że oni zapomnieli o tym i w toku realizowanej inwestycji nie obniżyli tam krawężników i 

tego przejścia nie zrealizowali i do tego się oficjalnie przyznali, że zapomnieli. Natomiast obiecali, 

że projekt organizacji ruchu na to przejście dla pieszych zrobią w przyszłym roku.  

Odnośnie wiaty na stadionie, ja też przypominam sobie nasze spotkania. Na tych spotkaniach 

rozmawialiśmy o tym, że zbierzemy oferty, zobaczymy  ile takie wiaty kosztują. My te oferty 

zebraliśmy. Też rozmawialiśmy o tym, że jeżeli powstałyby jakieś oszczędności z przetargów, które 

ogłaszamy w tym roku, to z tych oszczędności dwadzieścia kilka tysięcy przeznaczymy na budowę 

tej wiaty. Oszczędności nie mamy wręcz przeciwnie. W tej chwili jedynym rozwiązaniem, które 

widzę to zastanowić się nad umieszczeniem zadania w przyszłorocznym budżecie. 

Chciałbym jeszcze przedstawić Państwu problem jaki mamy z bezdomnością. Mamy propozycję, 

żeby wygospodarować 60-70 tys. zł i dla bezdomnych postawić kontenery wyposażone w 

sanitariaty. Potencjalną lokalizacją jest stadion miejski pomiędzy budynkiem klubu a basenem. 

Chcielibyśmy jeszcze w listopadzie zrobić zamówienie, żeby jak najszybciej powstała ogrzewalnia. 

Pan Franciszek Przynoga – to jest nietrafna lokalizacja, ponieważ te osoby mogłyby zdewastować 

stadion. Stadionem zarządza klub sportowy, trzeba administratora poprosić o wyrażenie zgody. 
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Pan Artur Mutwil – zapewnienie miejsc w ogrzewalni jest obowiązkiem gminy. Nie możemy 

dopuścić do sytuacji zamarznięcia osób bezdomnych z powodu braku ogrzewalni, a to miejsce 

byłoby miejscem czasowym, nie na stałe. Ogrzewalnia byłaby w okresie od 1 października do 30 

kwietnia. W przyszłym roku możemy pomyśleć o stałej lokalizacji.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XLIII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 24  stron, ponumerowanych od 1 do 24. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 18
40

.  

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 


